
Zápis z členské schůze  
Spolku pro obnovu venkova Moravskoslezského kraje,  
konané dne 20. října 2021 na Krajském úřadu v Ostravě  

 
            Počet účastníků: 39 

Program: 
 
1. Informace z odboru regionálního rozvoje, KÚ Ostrava (dotační programy, finanční 
nástroj JESSICA, kotlíkové dotace) 
 
2. Informace o aktivitách SPOV ČR a Národní konferenci Venkov 2021 
 
3. Slavnostní shromáždění k 20. výročí SPOV MsK, Motivační seminář k Soutěži 
Vesnice roku 2022, Národní konference Venkov 2022 
 
4. Různé 

 
Schůzi zahájil v 10:05 hod předseda p. Kožušník, přivítal přítomné hosty a předal 
slovo zástupcům odboru regionálního rozvoje KÚ. 
 
Ad 1) P. Jana Bartošková, KÚ MsK, odbor RR a CR, prezentovala současné dotační 
možnosti. Tři dotační tituly mohou nárokovat obce do 5 000 obyvatel (změna). U DT 
1 je možno žádat u investičních projektů částku 100–400 tis. Kč, u neinvestičních 50-
250 tis. Kč, celkové uznatelné náklady (CUN) budou hrazeny až do výše 60 %. U DT 
2 – projektoví manažeři atd. se jedná o neinv. výdaje ve výši 50-125 tis. Kč. Nově byl 
prezentován dotační titul DT 3 – SENZORY INTERNETU VĚCÍ, jedná se o pilotní 
DT, na který je určen objem 1 mil Kč, možno žádat o 20-100 tis. Kč, CUN 85 %. 
Tento dotační titul dále více přiblížila p. Kateřina Krpelíková a p. Karin Černá 
z odboru energetiky, průmyslu a chytrého regionu. Základním požadavkem u tohoto 
DT je, aby minimálně jeden ze senzorů, o který bude obec žádat, byl hlukoměr u 
silnice I.-III. třídy. Jako další příklady senzorů byly uvedeny: meteostanice, senzor 
kvality vzduchu, hladinoměr, detekce pohybu, intenzita dopravy, atp. 
Rovněž byl prezentován Program na podporu venkovských prodejen „Obchůdek 
2021“, který může být použit u obcí do 1 tis. obyv., možno žádat o 10-100 tis. Kč, 
mohou žádat podnikatelé i obce, kraj má na to 3 mil. Kč. 
Pan Jakub Novák, KÚ MsK, odbor RR a CR, prezentoval Finanční nástroj 
JESSICA, program, který má 4 oblasti podpory: bydlení (zasíťování pozemků), 
brownfields, energetické služby se zárukou, kofinancování vlastního podílu projektů 
podpořených z externích zdrojů. Tento program možno kombinovat s dalšími 
dotacemi. 
Ohledně tzv. Kotlíkových dotací informovala p. Lucie Hochmanová, KÚ MSK, odbor 
RR a CR. V 1/2022 bude kraj podávat žádost u OP ŽP, vlastní vyhlášení dotací 
v našem kraji se pak očekává asi v 6/2022, ukončení příjmu žádostí k 1. 9. 2022. 
Informace k této záležitosti budou rozesílat obcím do konce října 2021! 
 
Ad 2) Předseda p. Kožušník informoval o připravovaných aktivitách SPOV ČR, 
konference k PÚ v Harrachově (4.-5.11. 2021) se za náš kraj neúčastní žádný 
zástupce. Dále informoval o průběhu Národní konference Venkov 2021 ve Žďáře nad 
Sázavou a prezentoval výsledky hlasování účastníků této konference k tématům 
venkova (viz www.narodnikonferencevenkov.cz). Zároveň naznačil oblasti dalšího 

http://www.narodnikonferencevenkov.cz/


zájmu Spolku – budoucí témata, které vyplynuly z diskuze předsednictva SPOV ČR: 
stavební zákon – odložení účinnosti, pak novela; pozemkové úpravy, meziobecní 
spolupráce (CSS), odpady, bytová výstavba. Předseda připomněl, že Spolek by 
neměl zapomínat na téma „Rodina“. 
 
Ad 3) V dalším bodu programu předseda přítomným sdělil, že Moravskoslezský kraj 
je poslední, v němž ještě nebyla pořádána NKV, proto na příští rok(y) nás čeká 
pořadatelství této akce ve spolupráci s krajem, krajským SMS  a především s KS 
MAS MsK. Při přípravě akce je třeba hledat vhodné místo (sídlo do 30 tis. obyv.) 
s dostatečnými ubytovacími kapacitami a konferenčním sálem, je třeba připravit 4-5 
exkurzních tras po realizovaných projektech PRV. Předseda vyzval přítomné, aby 
posílali své náměty. 
 
Zájemci si mohli ze schůze odnést propagační brožury akce Má vlast cestami 
proměn 2021, všichni byli upozorněni na možnost prezentace realizovaných proměn 
ve svých obcích formou putovní výstavy, přihlásit se na akci u pořadatelů bude nutné 
již zkraje nového roku. 
 
Rovněž zazněly informace k akci Slavnostní shromáždění členů SPOV MsK k 20. 
výročí založení organizace, která se připravuje na 9. 12. 2021 v Třanovicích. 
Zatím byly zpracovány předběžné pozvánky, které jsou distribuovány zamýšleným 
hostům a také členům předsednictva SPOV ČR. Vzhledem k tomu, že v odpoledních 
hodinách na stejném místě toho dne proběhne i výjezdní zasedání předsednictva 
SPOV ČR a seminář o venkovu, který pořádá předsedkyně SPOV ČR Ing. Veronika 
Vrecionová, europoslankyně, jde o rozsáhlejší organizační záležitost. 
Předseda informoval o tom, že tajemnice podala žádost na Celostátní síť pro venkov 
o zařazení do seznamu podpořených akcí na rok 2022 – seminář Cesta za 
oranžovou stuhou. Předpokladem je vyhlášení Soutěže Vesnice roku 2022. 
Seminář by spolek pořádal 17. 2. 2022 u některé z obcí, které byly úspěšné v SVR, 
proto bylo navrženo, aby tajemnice oslovila obce Otice, Holasovice, Úvalno, 
Větřkovice, případně se k pořadatelství nabídla obec Žabeň. Po skončení semináře 
by proběhla na stejném místě i výroční valná hromada SPOV MsK 2022. 
P. Bartošková z KÚ byla požádána o možnost opětovného zajištění místnosti F 502 
na krajském úřadě ke schůzi spolku v termínu čtvrtek 21. 4. 2022. 
 
PŘÍŠTÍ SCHŮZE SPOV MsK bude slavnostním shromážděním k 20. výročí 
založení: ve čtvrtek 9. 12. 2021 v obci Třanovice od 11 hod. 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zápis ze schůze předsednictva SPOV MsK 
konané dne 20. října 2021 na Krajském úřadě v Ostravě  

 
Přítomni: Lederer, Kožušník, Vaněk, Vřeská, Mužná, Šteyer, Schneider, Martiňák, 
Halfar.  
Omluveni: Czepczorová,  Kocián, Váhalová. 
 

1) Předseda zmínil přípravy na akci slavnostního shromáždění členů k 20. výročí 
SPOV MsK 9. 12. 2021 v Třanovicích. Program začne od 11 hod, ve 
vzpomínkové části budou vyzváni k projevu i pamětníci, pokud se účastní: p. 
Sobotík, Pastrňák, Míček, Lederer, Vaněk, Haluza. V další části programu 
bude nutné i nastínit budoucnost SPOV – p. Kožušník a pozvaní hosté 
z předsednictva SPOV ČR. Počítá se s obědem a krátkou exkurzí po 
Třanovicích. Dále bude následovat výjezdní zasedání předsednictva SPOV 
ČR a seminář o proměnách venkova, pořádaný předsedkyní SPOV ČR a 
europoslankyní p. Veronikou Vrecionovou. 

 
2) Tajemnice informovala o přípravě upomínkových předmětů k této příležitosti, 

přes našeho člena p. Lyska je zadána výroba upomínkového listu – mapa 
kraje s vyznačením členů SPOV a kalendář 2022. Členové předsednictva byli 
požádáni, aby v případě možnosti oznámili na sekretariát, které další 
upomínkové předměty by mohli zajistit – dodat do dárkových tašek (cca 80 
ks). P. Mužná přislíbila perníčky s logem SPOV. 
 

3) V diskuzi předseda vyjádřil svůj názor k dalšímu směrování spolku: spolek 
nebyl založen pro protlačování politických cílů, ale je třeba ho vrátit na začátek 
ideového zaměření. Nemáme takový aparát, jako jiné organizace, můžeme 
však svou aktivitu projevovat jinými způsoby. 

 
4) K informaci o organizačním zajištění příští Národní konference Venkov byla 

prodiskutována možná místa pořádání v našem kraji, nyní se ale čeká na 
začátek listopadu k určení pravděpodobného data konání konference. Pro 
příští rok je nepříznivým v této záležitosti konání komunálních voleb 
v podzimním termínu. K pořádání příští Národní konference Venkov bude 
vypsána ministerstvem zemědělství soutěž jako obvykle. Bude nutno se spojit 
ke schůzce se zástupci krajské sítě MAS a požádat o pomoc při organizaci 
této akce – předseda, tajemnice. 
 

 
Zapsala: Jana Liberdová            


